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I. Exposé introductif de Mme Viviane 

Teitelbaum, première coauteure de la proposition 

de résolution 
 

 

I. Inleidende uiteenzetting van mevrouw Mme 

Viviane Teitelbaum, eerste mede-indiener van 

het voorstel van resolutie 
 

Mme Viviane Teitelbaum précise que le texte est ouvert à 

la signature des autres commissaires. D’ailleurs, Mme 

Aurélie Czekalski aurait voulu le signer. Déposé lors de la 

précédente législature, Ecolo avait d’ailleurs formulé 

certaines remarques mineures qui ont été intégrées dans le 

texte. Le PS, quant à lui, a proposé la mise sur pieds d’un 

groupe de travail et à la suite d’aller-retours d’email, le groupe 

de travail ne s’est jamais réuni. Elle regrette le manque de 

courtoisie à propos d’un texte dont les enjeux politiques sont 

limités. 

 

En effet, ce texte s’attaque au fléau du jet de mégots de 

cigarettes qui représente 30 à 50% des déchets ramassés en 

ville. Malgré une conscientisation accrue de la population, 30 

millions de mégots sont jetés chaque jour dans la nature en 

Belgique. Ce geste qui paraît anodin a un coût considérable 

en nettoyage pour la Région et -pour la commune. Ils sont 

d’ailleurs difficiles à ramasser pour les services de nettoyage. 

 

 

Les mégots peuvent également atterrir dans les égouts. La 

toxicité de ces déchet est démesurée, puisqu’un seul mégot 

met une douzaine d’année à se dégrader à pollue à lui seul 500 

litres d’eau en libérant 4000 produits chimiques.  

 

 

Le texte vise à sensibiliser les citoyens l’importance de ce 

geste en offrant des solutions leur permettant de voir ces 

mégots comme une ressource. Des études ont identifié les 

raisons de ce geste. L’un des aspects qui ressort est le manque 

de sensibilisation aux conséquences environnementales et le 

manque d’infrastructures appropriées à certains endroits clés. 

Des cendriers pédagogiques ont déjà convaincu certaines 

communes et même certaines entreprises. Il existe même des 

cendriers ludiques et connectés. 

 

 

Une fois le contenant vidé, les mégots sont repris par une 

société spécialisée. L’acétate de cellulose est en effet 

recyclable. On peut alors les débarrasser des 4.000 substances 

chimiques qu’ils contiennent. Cette matière peut ensuite être 

transformée en une forme de plastique qui peut servir à 

confectionner des objets. Un tel processus pourrait aider à la 

sensibilisation des fumeurs. 

 

Cette proposition s’inscrit dans les objectifs actuels du 

gouvernement, visant à passer d’une économie linéaire à une 

économie circulaire. Il est également intéressant de pointer 

que la responsabilité des producteurs de déchets est élargie 

aux cigarettes par la directive sur les plastiques uniques. 

 

 

Elle espère que cette proposition de résolution fera l’objet 

d’un soutien de la part de ses collègues. 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum verduidelijkt dat de tekst 

openstaat voor ondertekening door de andere 

commissieleden. Mevrouw Aurélie Czekalski wilde ze 

ondertekenen. De tekst werd tijdens de vorige zittingsperiode 

ingediend en Ecolo had overigens enkele kleine opmerkingen 

gemaakt die in de tekst werden verwerkt. De PS van zijn kant 

stelde voor om een werkgroep op te richten, maar na e-mails 

over en weer is de werkgroep nooit bijeengekomen. Zij 

betreurt het gebrek aan hoffelijkheid over een tekst met een 

beperkte politieke draagwijdte. 

 

Deze tekst pakt namelijk de plaag aan van het weggooien 

van sigarettenpeuken, wat leidt tot 30 tot 50% van het in 

steden ingezamelde afval. Ondanks de toegenomen 

bewustwording van het publiek worden in België elke dag 30 

miljoen sigarettenpeuken in de natuur gegooid. Dit schijnbaar 

onschuldige gebaar brengt aanzienlijke kosten met zich mee 

bij de reiniging van het Gewest en de gemeenten. Bovendien 

is het moeilijk voor de reinigingsdiensten om ze weg te halen. 

 

Sigarettenpeuken kunnen ook in de riolering 

terechtkomen. De toxiciteit van dit afval is buitengewoon, 

aangezien één sigarettenpeuk er twaalf jaar over doet om in 

zijn eentje 500 liter water te vervuilen, waarbij 4.000 

chemische stoffen vrijkomen. 

 

De tekst wil de burgers bewust maken van het belang van 

dit gebaar door oplossingen aan te reiken die hen in staat 

stellen deze sigarettenpeuken als een hulpbron te zien. Studies 

hebben de redenen voor dit gebaar vastgesteld. Een van de 

aspecten die naar voren komen is het gebrek aan bewustzijn 

van de gevolgen voor het milieu en het ontbreken van 

geschikte voorzieningen op sommige belangrijke plaatsen. 

Educatieve asbakken hebben al enkele gemeenten en zelfs 

enkele bedrijven overtuigd. Er bestaan zelfs ludieke en 

verbonden asbakken. 

 

Zodra de bak is leeggemaakt, worden de peuken door een 

gespecialiseerd bedrijf opgehaald. Celluloseacetaat is immers 

recycleerbaar en de 4.000 chemicaliën in de peuken kunnen 

eruit gehaald worden. Deze materie kan dan worden 

omgevormd tot een soort plastic dat kan worden gebruikt om 

voorwerpen te maken. Een dergelijk proces zou kunnen 

bijdragen tot de bewustmaking van rokers. 

 

Dit voorstel strookt met de huidige doelstellingen van de 

regering om over te schakelen van een lineaire naar een 

circulaire economie. Tevens is het interessant op te merken 

dat de richtlijn betreffende kunststoffen voor eenmalig 

gebruik de verantwoordelijkheid van de afvalproducenten  

uitbreidt tot sigaretten. 

 

Zij hoopt dat dit voorstel van resolutie door haar collega's 

zal worden gesteund. 
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II. Discussion générale 
 

II. Algemene bespreking 
 

Mme Cieltje Van Achter confirme que les mégots de 

cigarettes sont un gros problème auxquels sont confrontés 

toutes les villes et communes. Il faut pousser à un changement 

de mentalité ainsi qu’appliquer le principe de pollueur-payeur 

en entamant des négociations avec l’industrie du tabac.  

 

 

Elle regrette que le groupe de travail n’ait pas pu se réunir. 

Elle pense qu’il serait possible d’aller plus loin pour régler ce 

problème de pollution. Il y a deux sortes de fumeurs. Ceux 

qui fument devant leur lieu de travail peuvent facilement être 

incités à jeter leur mégot dans un endroit approprié prévu à 

cet effet. Les personnes qui fument en se déplaçant doivent 

elles attendre de tomber sur un cendrier avant de jeter leurs 

cigarettes mais combien de temps vont-elles attendre ? On 

risque de se limiter aux fumeurs statiques. Quelles seraient les 

solutions pour les fumeurs mobiles ? Il faut également 

pouvoir encourager les cendriers portables. Elle ne voit rien 

dans le texte à ce propos. À Bruxelles, les propriétaires de 

chien sont obligés d’avoir des sacs sur eux. Un système pareil 

doit être étudié à l’égard des fumeurs.  

 

 

La question des négociations avec l’industrie du tabac la 

laisse un peu sur sa faim. Un autre dialogue avec l’industrie 

du tabac est envisageable. Elle pense notamment à la 

recyclabilité de leurs produits. Le dialogue peut-il être plus 

large et ne pas uniquement viser la question de la prise en 

charge des coûts externes ? 

 

Concernant le recyclage des mégots, des entreprises 

françaises ou britanniques sont citées. L’autrice de la 

proposition de résolution a-t-elle connaissance d’autres 

entreprises avec des initiatives de recyclage qui seraient plus 

proches car il lui semble être une mauvaise idée de transporter 

de tels déchets si loin. 

 

Tenant compte de ces éléments, elle considère que la 

proposition de résolution ne va pas assez loin et elle 

s’abstiendra donc. 

 

Mme Leila Agic rejoint les considérations relatives aux 

problèmes que posent les mégots. Cependant, l’entreprise 

citée par Mme Viviane Teitelbaum est situé à plus de 900 km. 

Ce recyclage pose encore des problèmes car il reste de la 

nicotine dans les produits recyclés. Le processus de 

valorisation de ce déchet n’est pas encore optimal. Au bout 

du compte, l’incinération est la moins mauvaise solution.  

 

 

Cela n’enlève en rien la nécessité de mette en place des 

campagnes de sensibilisation. 

 

Mme Lotte Stoops se joint aux constats de la proposition 

de résolution. Le gouvernement actuel a prévu de déployer 

des cendriers urbains. De même, la Ville de Bruxelles prend 

des initiatives en la matière, comme d’autres communes 

d’ailleurs. Elle cite également les initiatives citoyennes en la 

matière, comme Leo not happy, les saluant. 

 

Il est vrai que le transport vers l’étranger de ces déchets 

pose problème. Bruxelles Propreté travaille actuellement avec 

Mevrouw Cieltje Van Achter bevestigt dat 

sigarettenpeuken een groot probleem zijn waar alle steden en 

gemeenten mee te maken hebben. Een 

mentaliteitsverandering moet worden aangemoedigd en het 

beginsel "de vervuiler betaalt" moet worden toegepast door 

onderhandelingen aan te knopen met de tabaksindustrie.  

 

Zij betreurt dat de werkgroep niet is kunnen bijeenkomen. 

Zij meent dat het mogelijk zou zijn verder te gaan om dit 

verontreinigingsprobleem aan te pakken. Er zijn twee soorten 

rokers. Degenen die voor hun werkplek roken, kunnen 

makkelijk worden aangemoedigd om hun sigarettenpeuken 

op een daarvoor bestemde plaats weg te gooien. Mensen die 

onderweg roken, moeten wachten tot ze een asbak 

tegenkomen voordat ze hun sigaretten weggooien, maar hoe 

lang gaan ze wachten? Dit zal waarschijnlijk beperkt blijven 

tot stilstaande rokers. Wat zouden de oplossingen zijn voor de 

mobiele rokers? Het moet ook mogelijk zijn draagbare 

asbakken aan te moedigen. Zij ziet daarover niets in de tekst. 

In Brussel zijn hondenbezitters verplicht om zakjes bij zich te 

hebben. Een dergelijk systeem moet worden onderzocht met 

betrekking tot rokers. 

 

De kwestie van de onderhandelingen met de 

tabaksindustrie stelt haar niet gerust. Een andere dialoog met 

de tabaksindustrie kan worden overwogen. Zij denkt met 

name aan de recycleerbaarheid van hun producten. Kan de 

dialoog worden verbreed en niet alleen betrekking hebben op 

het dragen van externe kosten? 

 

Wat de recycling van sigarettenpeuken betreft, worden 

Franse en Britse bedrijven genoemd. Kent de indienster van 

het voorstel van resolutie andere bedrijven met 

recyclinginitiatieven dichterbij, want het lijkt haar een slecht 

idee om dergelijk afval zo ver te vervoeren. 

 

 

Gelet op deze elementen vindt zij dat het voorstel van 

resolutie niet ver genoeg gaat en zal zij zich dus onthouden. 

 

 

Mevrouw Leila Agic is het eens met de overwegingen 

omtrent de problemen in verband met sigarettenpeuken. Het 

door mevrouw Viviane Teitelbaum genoemde bedrijf is 

echter meer dan 900 km ver weg. Recycling blijft problemen 

opleveren omdat de gerecycleerde producten nog steeds 

nicotine bevatten. Het terugwinningsproces voor dit afval is 

nog niet optimaal. Uiteindelijk is verbranding de minst 

slechte oplossing. 

 

Dit doet niets af aan de noodzaak om 

bewustmakingscampagnes op te zetten. 

 

Mevrouw Lotte Stoops is het eens met wat in het voorstel 

van resolutie wordt vastgesteld. De huidige regering is 

voornemens stadsasbakken te plaatsen. Ook de Stad Brussel 

neemt initiatieven ter zake, net als andere gemeenten 

overigens. Zij maakt ook gewag van burgerinitiatieven ter 

zake, zoals Leo not happy, en juicht ze toe. 

 

Het is waar dat het vervoer van dit afval naar het 

buitenland problematisch is. Net Brussel werkt momenteel 
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les communes afin d’objectiver des critères de nettoyage. 

 

 

Pour ces raisons, elle ne soutiendra pas cette proposition 

de résolution. 

 

Mme Caroline De Bock soutient la mise en place de 

cendriers urbains et les campagnes de sensibilisation ainsi que 

les perspectives de recyclage de ces mégots. Dans la mesure 

où le centre de recyclage se situe à 900 km, cela lui paraît pour 

l’instant peu pertinent. En outre, la demande consistant à 

développer des partenariats public-privé va à l’encontre de la 

volonté du PTB d’avoir un secteur du déchet public. Par 

ailleurs, l’application du principe du pollueur-payeur tel que 

proposé par le MR ne va pas assez loin. 

 

 

Mme Ingrid Parmentier souligne l’importance du 

problème des mégots de cigarette. Il s’agit du déchet que l’on 

trouve le plus. La Région doit renforcer son action en la 

matière. Cependant, elle ne peut s’inscrire dans la proposition 

de résolution. L’option visant à imposer le recyclage des 

mégots collectés lui semble irréaliste. 500 cendriers urbains 

viennent d’être commandés par la Région pour compléter 

l’offre existante. Il y a eu d’autres initiatives.  

 

 

Il est évident que la sensibilisation est importante. Le 

travail est en cours et afin de disposer de données plus 

précises, un échantillonnage des rues communales et 

régionales est en cours. Les actions à mener pourront être 

précisées dans le plan d’action de propreté publique en cours 

d’élaboration en concertation avec les communes tant pour la 

propreté proprement dite que pour la sensibilisation. En outre, 

l’acheminement vers des centres de recyclage est un vœu 

pieux dans la mesure où un tel centre n’existe ni à Bruxelles 

ni en Belgique. Le principe même de recyclage des mégots 

reste à étudier. Recycler un kg de mégots a un coût de 39 

euros.  

 

 

Mme Marie Nagy indique que les mégots de cigarette font 

partie de ces problèmes environnementaux totalement sou- 

estimés y compris par les fumeurs et l’industrie du tabac. Un 

point important de la proposition de résolution est la 

responsabilisation des sociétés de l’industrie du tabac ou les 

fumeurs eux-mêmes. On ne peut demander à la société de 

gérer les externalités négatives de la gestion des cigarettes. Il 

faut donc largement se préoccuper de cette question et saluer 

les efforts de coordination par la Région.  

 

L’action consistant à rendre visible les mégots ramassés 

permet de constater la quantité impressionnante de déchets 

jetés dans l’espace public.  

 

 

À force d’attendre le fait de trouver des solutions, la 

pollution augmente. Elle salue l’initiative de s’adresser aux 

cigarettiers et d’inciter l’autorité fédérale qui peut agir au 

niveau des normes de produits. 

 

 

L’incinération des mégots constitue une valorisation 

limitée. Il faudrait pouvoir se donner une échéance pour régler 

samen met de gemeenten om reinigingscriteria te 

objectiveren. 

 

Om deze redenen zal zij dit voorstel van resolutie niet 

steunen. 

 

Mevrouw Caroline De Bock steunt de plaatsing van 

asbakken in de stad, de bewustmakingscampagnes en de 

mogelijke recyclage van deze sigarettenpeuken. Aangezien 

het recyclingcentrum op 900 km afstand ligt, lijkt dit haar op 

dit moment weinig relevant. Bovendien druist de eis om 

publiek-private partnerschappen op te zetten in tegen de wens 

van de PTB om een openbare afvalsector te hebben. 

Bovendien gaat de toepassing van het beginsel dat de 

vervuiler betaalt, zoals voorgesteld door de MR, niet ver 

genoeg. 

 

Mevrouw Ingrid Parmentier beklemtoont het belang van 

het probleem van de sigarettenpeuken. Dit is het meest 

voorkomende afvalproduct. Het Gewest moet zijn optreden 

op dit gebied versterken. Toch kan zij zich niet aansluiten bij 

het voorstel van resolutie. De optie om de recyclage van de 

ingezamelde sigarettenpeuken verplicht te stellen lijkt haar 

onrealistisch. Het Gewest heeft zopas 500 stadsasbakken 

besteld om het bestaande aanbod aan te vullen. Er zijn andere 

initiatieven geweest. 

 

Het is duidelijk dat bewustmaking belangrijk is. De 

werkzaamheden zijn aan de gang en om over nauwkeuriger 

gegevens te kunnen beschikken, wordt een steekproef van 

gemeentelijke en gewestelijke straten genomen. De uit te 

voeren acties zouden kunnen worden gespecificeerd in het 

actieplan openbare netheid dat momenteel in overleg met de 

gemeenten wordt opgesteld, zowel voor de netheid zelf als 

voor de bewustmaking. Bovendien is het vervoer naar 

recyclagecentra een wensdroom, aangezien er noch in 

Brussel, noch in België een dergelijk centrum bestaat. Het 

principe zelf van de recyclage van de peuken moet nog 

worden bestudeerd. Het recycleren van een kilo 

sigarettenpeuken kost 39 euro. 

 

Mevrouw Marie Nagy zegt dat sigarettenpeuken tot de 

milieuproblemen behoren die totaal worden onderschat, ook 

door rokers en de tabaksindustrie. Een belangrijk punt in het 

voorstel van resolutie is het verantwoordelijk stellen van de 

bedrijven van de tabaksindustrie of van de rokers zelf. Van 

het bedrijf kan niet worden verlangd dat het de negatieve 

neveneffecten van het sigarettenbeheer beheert. Deze kwestie 

dient dus ruim te worden aangepakt en de coördinatie-

inspanningen van het Gewest verdienen lof. 

 

Het zichtbaar maken van de ingezamelde 

sigarettenpeuken maakt het mogelijk de indrukwekkende 

hoeveelheid afval te zien die in de openbare ruimte wordt 

gegooid. 

 

Door te blijven wachten op oplossingen, neemt de 

vervuiling toe. Zij is ingenomen met het initiatief om zich tot 

de sigarettenfabrikanten te richten en om de federale overheid 

die op het niveau van de productnormen kan optreden, aan te 

sporen. 

 

De verbranding van sigarettenpeuken vormt een beperkte 

terugwinning. Men zou zichzelf een termijn moeten kunnen 
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ce type de problèmes.  

 

Mme Hilde Sabbe relate que ce salissement de nos rues 

est démotivant. C’est aussi une atteinte à l’environnement. Il 

y a suffisamment d’arguments pour agir. L’idéal serait que les 

gens ne fument plus mais c’est naturellement trop ambitieux. 

Il y a des manquements dans la proposition de résolution mais 

elle est déjà un pas dans le bon sens. Ce n’est pas parce qu’elle 

provient de l’opposition qu’elle est mauvaise. Dès lors, bien 

que dans la majorité, elle soutiendra la proposition de 

résolution. 

 

Mme Gladys Kazadi estime que le recyclage et les 

cendriers ne sont pas la meilleure approche. La question du 

nombre de fumeurs est plus intéressante. C’est sous cet 

aspect-là qu’il faut en premier lieu travailler. Le système 

proposé ne vise pas à diminuer la consommation de cigarettes. 

À l’instar de ses collègues, elle a des doutes sur le procédé de 

recyclage.  

 

Mme Victoria Austraet rappelle que le gouvernement a 

annoncé la prise en considération du problème des mégots de 

cigarette dans la stratégie de propreté publique, à la suite 

d’analyses devant encore être réalisées. Elle estime que ces 

demandes formulées dans la proposition de résolution 

peuvent nourrir la discussion comme le nombre de cendriers 

publics qui sont clairement insuffisants. 

 

Elle partage le constat qu’il n’y a pas assez de poubelles 

aux endroits clefs ; Elle adhère à la logique du pollueur-

payeur qu’il faudrait aborder avec l’industrie mais elle pense 

que cette option est peu réaliste. Il en va de même pour le 

recyclage des mégots dont il faudrait connaitre le cout 

environnemental et financier. 

 

Mme Viviane Teitelbaum remercie Mme Hilde Sabbe de 

son soutien. Elle regrette néanmoins d’avoir été lanternée 

pendant un an sur un groupe de travail qui n’a jamais été réuni 

alors qu’un dialogue était proposé. 

 

Ayant mis à disposition de fumeurs des cendriers de poche 

lorsqu’elle était échevine de la propreté publique à Ixelles, 

cela n’a pas aidé beaucoup. Il faudra beaucoup de 

sensibilisation à ce niveau-là.  

 

Depuis que le texte a été rédigé, une usine de traitement a 

ouvert près de Cologne. Il faut quand même rappeler que nous 

envoyons une partie de nos déchets à Ypres ou à Liège. Un 

centre de recyclage créé à cet effet en Belgique présenterait 

certaines opportunités. 

 

En outre, les substances toxiques sont traitées avec 

efficacité à l’usine de Cologne. Par ailleurs, quand on parle de 

40.000 mégots qui sont nécessaires pour fabriquer une plaque 

de matière recyclé, on ne réalise pas le nombre de mégots qui 

sont ramassés par jour et  l’importance de cette pollution. 

. 

 

À chaque fois que l’opposition aborde un sujet qui 

correspond à un besoin, on lui rétorque que le gouvernement 

travaille dessus.  

 

Si l’augmentation du nombre de cendriers urbains est 

intéressante, la proposition va plus loin en suggérant des 

geven om dit soort problemen aan te pakken. 

 

Mevrouw Hilde Sabbe zegt dat deze verontreiniging van 

onze straten demotiverend is. Het is ook een aanslag op het 

milieu. Er zijn genoeg argumenten om op te treden. Idealiter 

zouden mensen moeten stoppen met roken, maar dat is 

natuurlijk te ambitieus. Het voorstel van resolutie vertoont 

tekortkomingen, maar is al een stap in de goede richting. Het 

is niet omdat het van de oppositie komt, dat het slecht is. 

Daarom zal zij, hoewel ze bij de meerderheid hoort, het 

voorstel van resolutie steunen. 

 

Mevrouw Gladys Kazadi vindt dat recyclage en asbakken 

niet de beste aanpak zijn. De kwestie van het aantal rokers is 

interessanter. Het is dit aspect waaraan men in de eerste plaats 

moet werken. Het voorgestelde systeem heeft niet tot doel het 

sigarettenverbruik te verminderen. Net als haar collega's heeft 

zij twijfels over het recyclageproces. 

 

 

Mevrouw Victoria Austraet herinnert eraan dat de 

regering had aangekondigd dat het probleem van de 

sigarettenpeuken zou worden opgenomen in de strategie voor 

de openbare netheid, na nog uit te voeren analyses. Zij is van 

mening dat deze verzoeken in het voorstel van resolutie voer 

voor de discussie kunnen zijn, evenals het aantal openbare 

asbakken, dat duidelijk ontoereikend is. 

 

Zij is het eens met de vaststelling dat er niet genoeg 

vuilnisbakken zijn op belangrijke plaatsen; zij onderschrijft 

de logica dat de vervuiler betaalt, die met de industrie moet 

worden besproken, maar vindt deze optie weinig realistisch. 

Hetzelfde geldt voor de recyclage van sigarettenpeuken, 

waarvan de milieu- en financiële kosten gekend moeten zijn. 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum bedankt mevrouw Hilde 

Sabbe voor haar steun. Niettemin betreurt zij het dat zij een 

jaar lang aan het lijntje is gehouden over een werkgroep die 

nooit bijeen is geroepen, hoewel een dialoog was voorgesteld. 

 

Dat zij rokers draagbare asbakken ter beschikking had 

gesteld toen zij schepen van openbare netheid was in Elsene, 

heeft niet veel geholpen. Er is veel bewustmaking nodig op 

dat gebied. 

 

Sinds de tekst is geschreven, is er een verwerkingsfabriek 

geopend in de buurt van Keulen. Er zij evenwel aan herinnerd 

dat wij een deel van ons afval naar Yper of Luik sturen. Een 

recyclagecentrum dat voor dit doel in België wordt opgezet, 

zou bepaalde mogelijkheden bieden. 

 

Bovendien worden de giftige stoffen in de fabriek in 

Keulen efficiënt verwerkt. Als we het hebben over de 40.000 

sigarettenpeuken die nodig zijn om een plaat gerecycleerd 

materiaal te maken, realiseren we ons bovendien niet hoeveel 

sigarettenpeuken per dag worden ingezameld en wat de 

omvang van deze vervuiling is. 

 

Telkens als de oppositie een kwestie aan de orde stelt die 

voorziet in een behoefte, krijgt zij te horen dat de regering 

ermee bezig is. 

 

Hoewel de toename van het aantal asbakken in de stad 

interessant is, gaat het voorstel verder door gekoppelde en 
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cendriers connectés et intelligents.  

 

Elle invite ses collègues à la réflexion. La Région 

bruxelloise pourrait avancer sur le sujet. 

 

Mme Cieltje Van Achter insiste sur l’intérêt d’examiner 

ce qui se fait avec les chiens à la question de la cigarette. Elle 

maintient son abstention. 

 

Mme Lotte Stoops précise qu’il serait intéressant pour 

l’autorité fédérale également d’entrer en dialogue avec 

l’industrie du tabac. 

 

Mme Cieltje Van Achter estime que la Région est 

compétente pour entrer en dialogue avec l’industrie du tabac, 

il ne faut pas uniquement se reposer sur l’autorité fédérale. 

 

 

Mme Viviane Teitelbaum précise que la Flandre est entrée 

en dialogue avec l’industrie du tabac qui contribue à des 

campagnes de sensibilisation et de nettoiement, même s’il 

demeure des marges. Si des initiatives citoyennes surgissent, 

c’est certainement lié au ras-le-bol des citoyens sur la 

question de la saleté de leur environnement. 

intelligente asbakken voor te stellen. 

 

Zij nodigt haar collega's uit om na te denken. Het Brussels 

Gewest zou op dit punt vooruitgang kunnen boeken. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter dringt aan op het belang van 

wat er met honden wordt gedaan te onderzoeken op het gebied 

van roken. Zij handhaaft haar onthouding. 

 

Mevrouw Lotte Stoops zegt dat het voor de federale 

overheid ook interessant zou zijn om met de tabaksindustrie 

in dialoog te treden. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter is van mening dat het 

Gewest bevoegd is om een dialoog aan te gaan met de 

tabaksindustrie en zich niet alleen hoeft te verlaten op de 

federale overheid. 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum specificeert dat Vlaanderen 

een dialoog is aangegaan met de tabaksindustrie, die bijdraagt 

tot bewustmakings- en opruimingscampagnes, hoewel er nog 

marges zijn. Als er burgerinitiatieven ontstaan, houdt dat 

zeker verband met het feit dat de burgers genoeg hebben van 

de vervuiling van hun omgeving. 

 

 

III.  Discussion des considérants et des 

tirets du dispositif 

 
Les considérants et les tirets du dispositif ne suscitent 

aucun commentaire. 

 

Le président décide de passer immédiatement au vote sur 

l’ensemble de la proposition. 

 

 

 

III.  Bespreking van de consideransen en 

van de streepjes van het verzoekend gedeelte 

 
De consideransen en de streepjes van het verzoekend 

gedeelte lokken geen enkele commentaar uit. 

 

De voorzitter beslist onmiddellijk over te gaan tot de 

stemming over het geheel van het voorstel. 

 

 

IV. Vote sur l’ensemble de la proposition 

de résolution 

 

 

IV. Stemming over het geheel van het 

voorstel van resolutie 

 
 

Vote 

 

La proposition de résolution, dans son ensemble, est 

rejetée par 9 voix contre 3 et 2 abstentions. 

 

 

Stemming 

 

Het voorstel van resolutie in zijn geheel wordt verworpen 

met 9 stemmen tegen 3, bij 2 onthoudingen. 

 

 

 Confiance est faite à la rapporteuse pour la rédaction 

du rapport. 

 

 

 Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor 

het opstellen van het verslag.  

 
La Rapporteuse                                           Le Président      De Rapporteur                                               De Voorzitter 

 

Marie Nagy                                                 Tristan ROBERTI 

 

 

Marie Nagy                                              Tristan ROBERTI 

 

  

  


